

**1410 (XVII). Petition from the Bureau of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/391)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Bureau of the Union des populations du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/391, T/OBS.5/61, T/L.625),

1. *Takes note* of the observations of the Administering Authority and of the statements of its Special Representative, in particular that the searches mentioned in the petition in question were ordered with a view to recovering the documents stolen from Mr. Lawrence;

2. *Takes note* of the observations of the Administering Authority (T/OBS.5/66) on previous petitions complaining of these searches;

3. *Recalls* its resolutions 1478 (XVII) and 1479 (XVII) of 16 February 1956 on the petitions referred to in paragraph 2 above.

*660th meeting,  
16 February 1956.*

**1411 (XVII). Petition from the men of Ndogbianga Canton (T/PET.5/392)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the men of Ndogbianga Canton concernant le Cameroun sous administration française en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/392, T/OBS.5/61, T/L.625),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative, in particular that the local communities receive a proportion of the taxes paid by the Société africaine forestière et agricole (SAFA) company in respect of the timber felled by it;

2. *Notes* that many of the topics covered by the present petition have been dealt with in connexion with petition T/PET.5/261, examined by the Council at its fifteenth session;<sup>10</sup>

3. *Further draws the attention* of the petitioners to the recommendations adopted by the Council at its thirteenth<sup>11</sup> and fifteenth<sup>12</sup> sessions, in which it referred to the dangers of deforestation and soil erosion in the Territory and expressed the hope that the population as a whole would co-operate with the Administering Authority in its efforts to combat soil erosion and deforestation, in particular its efforts to classify forests.

*660th meeting,  
16 February 1956.*

**1412 (XVII). Petition from Mr. Oscar Diallo Mbinack (T/PET.5/393)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Oscar Diallo Mbinack concernant le Cameroun sous administration française en consultation avec la France, Autorité adminis-

<sup>10</sup> See *Official Records of the Trusteeship Council, Fifteenth Session, Supplement No. 1*, resolution 1157 (XV).

<sup>11</sup> See *Official Records of the General Assembly, Ninth Session, Supplement No. 4 (A/2680)*, p. 165.

<sup>12</sup> *Ibid.*, Tenth Session, Supplement No. 4 (A/2933), p. 162.

**1410 (XVII). Pétition du Bureau de l'Union des populations du Cameroun (T/PET.5/391)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du Bureau de l'Union des populations du Cameroun concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/391, T/OBS.5/61, T/L.625),

1. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante et des déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort en particulier que les perquisitions mentionnées dans la pétition en question ont été ordonnées pour retrouver les documents volés à M. Lawrence;

2. *Prend acte* des observations faites par l'Autorité administrante (T/OBS.5/66) sur des pétitions antérieures dont les auteurs se plaignaient de ces perquisitions;

3. *Rappelle* ses résolutions 1478 (XVII) et 1479 (XVII), du 16 février 1956, concernant les pétitions mentionnées au paragraphe 2 ci-dessus.

*660ème séance,  
16 février 1956.*

**1411 (XVII). Pétition des hommes du canton de Ndogbianga (T/PET.5/392)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition des hommes du canton de Ndogbianga concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/392, T/OBS.5/61, T/L.625),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort en particulier que les collectivités locales obtiennent une proportion des taxes payées par la Société africaine forestière et agricole (SAFA) pour les arbres qu'elle coupe;

2. *Note* que le Conseil s'est déjà occupé de beaucoup des questions qui font l'objet de la présente pétition, à propos de la pétition T/PET.5/261, qu'il a examinée à sa quinzième session<sup>10</sup>;

3. *Attire en outre l'attention* des pétitionnaires sur les recommandations que le Conseil a adoptées à ses treizième<sup>11</sup> et quinzième sessions<sup>12</sup> et où il mentionnait le danger que le déboisement et l'érosion représentent pour le Territoire et exprimait l'espoir que la population en général s'associerait aux efforts que l'Autorité administrante déploie pour protéger le sol contre l'érosion et le déboisement, et en particulier pour classer les forêts.

*660ème séance,  
16 février 1956.*

**1412 (XVII). Pétition de M. Oscar Diallo Mbinack (T/PET.5/393)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Oscar Diallo Mbinack concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité adminis-

<sup>10</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, quinzième session, Supplément No 1*, résolution 1157 (XV).

<sup>11</sup> Voir *Documents officiels de l'Assemblée générale, neuvième session, Supplément No 4 (A/2680)*, p. 174.

<sup>12</sup> *Ibid.*, dixième session, Supplément No 4 (A/2933), p. 168.